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Grupperådsmøde 2023 
 

Dagsorden jf. DDS’ vedtægter §64 

1. Valg af dirigent og referent  
Dirigent: Allan 
Referat: Alex 
Mødet er lovligt indkaldt både på mail og Facebook. 
 

2. Beretning fra bestyrelsen  
Et grupperåds år starter ved grupperådsmødet, der blev afholdt sidste år i februar måned, 

hvor den daværende bestyrelses formand og kasserer havde valgt at fratræde posterne. 

Her blev lagt op til et valg til Grupperådet på Grupperådsmødet, hvor vi desværre ikke var 

nogen særlig stor samling. Der blev først valgt forældre ind som repræsentanter til 

bestyrelsen, hvor Bea og Jeg blev valgt ind, samt Janus som kasserer og Britt som medlem. 

Derefter blev det så belyst at der var brug for en formand til bestyrelsen og blandt de få vi 

var til stede, så var der ikke rigtig nogen hænder i luften og jeg valgte til sidst at lade mig 

vælge til formandsposten som jeg bestrider i dag i et fungerende Grupperåd. Vores første 

emne var at blive sammensat som en ny bestyrelse, lære hinanden at kende og få dannet 

et overblik over hvad det reelt var vi havde valgt os ind i. På første møde fik vi en 

overlevering fra den tidligere formand Christine, hvorefter vi selv begyndte at tage fat. Vi 

fik etableret en fælles fildelingsplatform via Dropbox, kassereren Janus satte sig sammen 

med den tidligere kasserer og fik en overlevering til at løbe videre imod en afslutning på 

oprettelse som forening hos vores bank Nordea, en opgave der mildest talt har haft sine 

udfordringer. Vi takker for indsatsen fra den tidligere bestyrelse og kasserer og for Janus 

fortsatte arbejde imod målet. I oktober 2022 måtte Janus dog kaste håndklædet i ringen og 

varsle at han gerne ville stoppe som kasserer hos 3. Valdemar Sejr Gruppe, hvor efter vi 

med lidt betænkningstid fik den glædelige nyhed at Britt, vores allerede eksisterende 

medlem af bestyrelsen gerne ville påtage sig opgaven og være substituerende kasserer. 

Britt har derfra efter endt eksamen, udfærdiget hele regnskabet for 2022, samt udarbejdet 

udkast til budgettet for 2023, det vil jeg gerne sige hende stor tak for, da alternativet havde 

været at skulle ud og købe os hjælp til dette. 

Næste skridt var Spejdernes Landslejr 2022, bestyrelsen havde i sig selv ikke den store 

opgave hertil ud over at støtte og give opbakning til Spejderlederne. Under selve lejren 

valgte bestyrelsen at give kage til alle fra 3. Valdemar sejr gruppe, der var med til 

landslejren, for at forsøde tilværelsen på lejren, så vidt jeg kunne forstå på både ledere og 

spejdere fra sommerlejren, så var denne oplevelse noget helt særligt og en stor ting for 

enhver spejder. En lejr med omkring 40.000 spejdere samlet og en enorm organisering, 

hvor der er lavet deres egen lille by med indkøb, logistik, post, bank, materiale handel, 

m.m. samt en stor scene opsætning for shows og lejrbål stemning for alle tilstedeværende. 

En type lejr der kan noget helt særligt på sin egen storslåede måde. En oplevelse jeg også 
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selv har prøvet som spejder, på tidligere landslejre, som jeg stadig har minder fra den dag i 

dag. For mig er det blot én af de store oplevelser man kan få som spejder. For at bringe en 

smule klima-snak ind i beretningen, så var det sjovt at se en sammenligning på 

nyhedsmedier og de sociale medier, hvor man sammenlignede lejer området efter en 

Roskilde festival (forestil jer selv billedet af en forladt lejrplads fyldt med ødelagte telte, 

presenninger, emballage og meget mere der flyder over det hele, og man nærmest ikke 

kan se en grøn græsplet hvor det er værst), dertil var så et billede af området efter 

Spejdernes landslejr, hvor man ser en flot ryddet græsmark, hvor man dårlig kunne ane at 

der rent faktisk havde været omkring 40.000 spejdere forinden. Vi kan være stolte som 

spejdere at vi rent faktisk er et tydeligt bevis for at man kan hvad man vil, når man vil rydde 

op efter sig selv og passe på naturen og bevare den som vi har modtaget den. 

Så blev det tid til Ringsted Middelalderfestival 2022, hvilket er en af vores store fundraiser 

begivenheder, hvor vi deltager som en del af middelalderopstillingen sammen med 

Ringsted museum som en del af Museum Vestsjælland. Vi har en større mad bod hvor 

hovedattraktionen er helstegt pattegris. Spejderne, ledere, bestyrelse og forældre laver 

opgaver såsom kørsel af rekvisitter til boder samt borde og bænke til hele markedspladsen, 

det varer for os ca. 1 uge, hvor selve markedet med en åben mad bod strækker sig over 3 

dage. Vi havde et udmærket salg i år og fik en ganske fornuftig fælles indtjening til vores 

gruppe. Der er små forbedringer vi har evalueret og vil forsøge anderledes til næste gang 

(RMF kører hver 2. år i Ringsted). Jeg selv var med alle dagene og det er første gang jeg er 

med til RMF på denne måde, og jeg må sige at det var en rigtig god oplevelse, der var plads 

til hygge, men der blev også knoklet på når boden var åben, for at få et effektivt 

fungerende madsalg og glade kunder. Vi opnåede faktisk at sælge en helstegt pattegris på 

under en time, det var overraskende hurtigt og yderst effektivt af alle medvirkende. De 

store spejdere var en stor del af hele madboden og det at få gang i de store grille meget 

tidligt og de mindre spejdere var rundt og holde markedspladsen pæn og ryddelig som en 

af vores primære opgaver for Museet, for at vi kunne modtage en fornuftig betaling. Tak til 

alle de deltagende der var med på forskellig vis undervejs. 

Bestyrelsen har gjort vores bedste for at støtte lederne i deres daglige virke sammen med 

spejderne og det er for mig stadig en af vores hovedopgaver som bestyrelse, at sikre de 

overordnede fungerende rammer og økonomi, for at ledere og spejdere kan få nogle gode 

og helt særlige oplevelser. Det at være spejder er ikke kun at blive sluppet løs på en 

græsmark og tænde et bål, og sige tjikke-likke-tjav-tjav… det er en hel speciel ting for børn 

og unge, hvor man med forskellige store oplevelser bliver god til samarbejde og hvor man 

kan udfordre sig selv og hinanden på fede ture, løb og lejre. Jeg har selv været aktiv spejder 

i mere end 10 år og jeg har fået nogle uforglemmelige oplevelser jeg ikke ville være 

foruden, så derfor blev jeg glad da min ene knægt selv ønskede at starte som spejder, 

hvortil det så har udviklet sig til at jeg i dag sidder som formand i bestyrelsen og helt 

overordnet kan være med til at påvirke rammerne til at give vores børn og unge nogle af de 
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største og fedeste oplevelser for livet som de forhåbentlig vil huske tilbage på som en 

særlig ting fra deres barndom. 

3. Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse  
Det har været et krævende år grundet der er lukket en konto da huset og gruppens konti er 
slået sammen og der er sløjfet et CVR nr. 
Indtjening på Ringsted middelaldermarked 67.000kr 
Øget udgifter på el 
Overskud på 650kr men der er også kommet 85.000kr ind fra husets konto. 
Godkendt 
 

4. Fremlæggelse af justeret budget for indeværende år til godkendelse 
Vi har valgt at budgettere med et mindre underskud grundet elpriserne svinger meget 
Vi er usikre på om vores lokaletilskud er lige så højt som det var sidst.  
Der er også taget højde for evt. vedligeholdelse på spejderhuset. 
Der bliver nævnt at lejere/udlån bør hæves lidt i opkrævning. 
Godkendt 
 

5. Vedtagelse af kontingent for det kommende år  
Det foreslås et uændret kontingent. 
Godkendt 
 

6. Behandling af indkomne forslag  
Der er ikke kommet noget ind. 
 

7. Vedtagelse af udviklingsplan 2023-2024  
Hurtig gennemgang af ledergrenen. 
Vi arbejder med korpsets udviklingsmål i de ugentlige møder. 
Vi arbejder med korpsets arbejdsstof. 
Der bliver arbejdet på at sende spejderne på ture, som bl.a. divisionen planlægger. 
Vi arbejder på at holde på spejderne og udvikle medlemstallet. 
 
Gruppens udviklingsplanen der ligger hjemmesiden vil der blive arbejdet videre med indtil 
korpset skal opdatere deres i 2024  
 

8. Sommerlejr 2023 og gruppetur midt april 
Turen går til Næsbycenteret i uge 29. 
Dette er for at holde prisen lidt nede og holde turen tæt på Ringsted hvis der skulle være 
noget hjemve.  
Vi håber på mange andre deltagere også fra udlandet.  
 
Gruppeturen går til eget hus så vi kan få alle med. 
 

9. Fastsættelse af antal pladser i enhedens bestyrelse under hensyntagen til § 67, stk. 2 
Vi har været 9 medlemmer indtil videre. Det bliver vedtaget at vi skal være 7 medlemmer. 
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10. Valg til bestyrelsen, jf. § 66-§ 68 
Formand: Allan. Er ikke på valg.  
Kasserer: Britt 
Øvrige medlemmer: Klærke, Jeanette og Amalie er ikke på valg. Bea og Simone genopstiller 
ikke. Rasmus Skouv er valgt ind. 
 

11. Valg af revisor og eventuelt revisorsuppleant, jf. § 69  
Morten fortsætter 
 

12. Valg til divisionsråd og korpsråd 
a. Divisionsråd: Jeanette, Chris, Skouv, Klærke og Alex 
b. Korpsråd: Klærke og Chris 

 
13. Eventuelt 

Der bliver informeret om ændret mødetider fremadrettet for alle grene. 18:00 – 19:30  

Dette sker da ledergrene ikke kan nå at komme før. 

 

 

Bestyrelsen mødes 22/3 

 

 

 

 

Formand:_____________________________________ 

 

 

 

 

Dirigent:______________________________________ 


